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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2008. augusztus 28-

i üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné, Bakos József, Batka Gyula, Boros 
Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács 
Károly (aki később érkezik), Melsin Valentin (14:19 perckor érkezett), Dr. 
Novák János, Piri Attila, Tátrai Jenő – képviselők, 

 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, Kliment 

Tiborné irodavezetők, Dr. Nagy Vera irodavezető-helyettes, Kutiné Csicskár 
Edit igazgató, Szakályné Pintér Mária igazgató, Dán József igazgató, Varga 
Éva igazgató, Egyed Árpád Kistérségi irodavezető, Simonovics Józsefné 
RSZSZK igazgató – meghívottak. 

 
Távol maradt: Dr. Ludas László képviselő jelezte, Dr. Barbalics István képviselő nem 

jelezte távolmaradási szándékát 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítői Piri Attila és Tátrai Jenő képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 10 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangúlag – 10 igen 
szavazattal -  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
230/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2008. augusztus 28-i 
képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Piri Attila és Tátrai Jenő 
képviselőket választja. 
 
Dr. Ludas László képviselő jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt később tud csatlakozni a mai 
munkához.  
Dr. Barbalics István és Melsin Valentin képviselők nem jelezték távolmaradási szándékukat.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag - 10 igen szavazattal- elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
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231/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetéséről szóló 

5/2008. (II. 15.) rendelete módosítására  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló önkormányzati 

rendelet-tervezet elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
4.) Előterjesztés törvényességi észrevételek megtárgyalásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a Kórház-Rendelőintézet működtetésével, vagyonkezelésével 

kapcsolatos feladatok elvégzéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázati 

rendszerben való részvételre 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
7.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás 

dokumentumainak elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Kistérségi 

Közoktatási Intézkedési és Esélyegyenlőségi Tervének elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti változásairól és alapvető 

dokumentumainak módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
  
10.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/osztálylétszámai 

eltérésének engedélyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
11.) Előterjesztés aljegyzői munkakör betöltésére irányuló pályázat kiírására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
12.) Előterjesztés a hulladék átrakó állomás és hulladékudvar bérleti szerződéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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13.) Előterjesztés a „Naplemente” Idősek Otthona Európai Uniós forrásból történő 

felújítását célzó pályázat támogatásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
14.) Előterjesztés a Városi Könyvtár rekonstrukció pályázati támogatásának forrás-és 

költségösszetételének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés a 140010207D számú CÉDE támogatás költségösszetételének 

módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti díj 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatádi Ipari Parkban lévő nagyatádi 2707/10 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő nagyatádi 0220/14 helyrajzi 

számú telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő nagyatádi 0220/16 helyrajzi 

számú telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Csokonai utca 10. szám alatti ingatlan előtt lévő közterület 

egy részének telekhatár rendezés célú értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
21.) Előterjesztés a volt Tanműhely és kiszolgáló helyiségekre bérleti jogviszony 

biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
22.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
23/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
23/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
24.) Interpellációk, kérdések  
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25.) Egyebek 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A beszámolóban rögzítésre kerültek az év első felében – június 30-ig – történt kiadások, 
bevételek, valamint azok teljesítésének mértéke. Megmutatja azt, hogy az első félévben a 
költségvetési rendeletben szereplő előirányzatokhoz képest miképpen alakult azok teljesítése. 
A beszámoló szöveges részében néhány hangsúlyosabb részben indokolják, hogy a 
teljesítések aránya miért úgy alakult, ahogy azt a beszámoló tartalmazza. Az első fél év 
összesítése, az előirányzatokhoz képest, időarányosan teljesítésre kerültek a kiadások és a 
bevételek is. Néhány előirányzatnál előfordulnak eltérések, melyek különböző okok miatt 
indokoltak. Több tényező van, mely befolyásolja az egyes tételek teljesülését.  
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1. napirend határozati javaslatát 10 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
232/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete az önkormányzat 2008. I. félévi gazdálkodásáról 
szóló beszámolót elfogadja. 
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2008. évi költségvetéséről szóló 

5/2008. (II. 15.) rendelete módosítására  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Megérkeznek az ülésre Kovács Károly és Csendesné Murányi Ibolya képviselők. A 
képviselő-testület létszáma 13 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
A költségvetési rendeletmódosítás egyetlen tételt tartalmaz, a távhő vezeték felújítási, javítási 
munkáinak az előirányzatát. A legutóbbi ülésen döntött a képviselő-testület arról, hogy el kell 
végezni ezen munkát és azt a feladatot adta, hogy a konkrét bekerülési költség ismeretében 
költségvetési előirányzatba kerüljön beépítésre és a rendeletbe kerüljön beillesztésre az  
5.920.000 Ft-értékű kiadás. Ennyiért lehet megjavíttatni a fűtési szezon előtt a távhő 
vezetéket. Sok olyan tétel van, amely egy költségvetési rendelet módosítása során 
változtatásra kerül. Ezek önkormányzati, illetve intézményi vonatkozású változtatások, 
melyek feldolgozása folyamatban van. Elsősorban a közoktatási intézmények azok, melyek 
most tudják egyértelműsíteni és pontosan feltüntetni a rendeletmódosítási szándékaikat. 
Kisebb-nagyobb tételek lesznek ezek, a szeptemberi képviselő-testületi ülésre hozzák a 
részletes és mindenre kiterjedő rendeletmódosítást.  
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Ehhez a napirendhez kapcsolódik, hogy bizottsági üléseken tárgyaltak arról, hogy a Nagyatádi 
Szív Egyesület kezdeményezte, hogy egy újraélesztő készülék beszerzésében vegyen részt az 
önkormányzat. Ez a készülék 400.000 Ft-ba kerül, 100.000 Ft-ot kérnek a várostól. A 
bizottságok támogatták az újraélesztő készülék beszerzéséhez szükséges 100.000 Ft-os 
hozzájárulást. A Kossuth utcai Szupermarketben szeretnék elhelyezni a készüléket, hogy 
minél hosszabb ideig, minél több ember számára hozzáférhető legyen szükség esetén.  
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
A 2. számú melléklet 2. oldalán a 4. pontnál, felhalmozási és tőkejellegű bevételeknél a 
koncessziós díjnál és a vagyonértékesítésnél lát jelentős mértékű módosulást. 
Vagyonértékesítésnél a várható ingatlan értékesítések idézhetik elő, illetve az Ipari Parkban 
történő esetleges eladás, értetlenül áll a koncessziós díj növekedés előtt. Ennek mi az oka? 
Polgármester úr utalt rá, hogy a féléves módosulásokat tartalmazza az anyag, a két ülés 
közötti anyagban a Pénzügyi Iroda utal arra, hogy kapott az önkormányzat 60 millió forintot. 
Ennek nyomát itt nem találja. Ennek az az oka, hogy az augusztusban érkezett és azért nem 
szerepel, vagy pedig rossz helyen kereste? 
 
Ormai István polgármester: 
A vagyonértékesítés is és a koncessziós díj is már a most érvényes költségvetési rendeletben 
is ugyanezekkel az összegekkel szerepel. Itt most nem módosul. A 60 millió forint a Pénzügyi 
Iroda két ülés közötti beszámolójában szerepel, támogatási kérelmünk alapján működési célú 
támogatást kapott az önkormányzat a Önkormányzati Minisztériumtól Gyenesei István 
miniszter úr döntése alapján. Ez 2008. június 30-át követően került az önkormányzathoz. 
Rendelkezésre áll, folyamatosan használják. A következő rendelet módosításba be fogják ezt 
emelni.  
 
Hozzászólás: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság tárgyalta a Szív Egyesület által történt 
kezdeményezést. Elfogadásra javasolja, kéri a testületet, hogy 100.000 Ft-ot különítsen el a 
költségvetésből és támogassa azt.  
 
Ormai István polgármester: 
Mindegyik bizottság tárgyalta és támogatta a kezdeményezést.  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság is tárgyalta a kezdeményezést, szintúgy elfogadásra 
javasolja azt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 2008. évi 
költségvetéséről szóló 5/2008.(II.15.) rendeletének módosítására vonatkozó 29/2008. (VIII. 
28.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Ormai István szavazásra bocsátja az indítványt, mely szerint a Nagyatádi Szív Egyesület által 
vásárlandó újraélesztő készülékhez az önkormányzat 100.000 Ft támogatást nyújtson.  
 
A képviselő-testület az újraélesztő készülékhez nyújtandó 100.000 Ft-os támogatás nyújtását 
11 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
233/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Szív Egyesület 
által kezdeményezett újraélesztő készülék – defibrillátor - vásárlásához az 
önkormányzat költségvetésében 100.000,- forintot biztosít. 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló önkormányzati 

rendelet-tervezet elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Ez a rendelet az, amely szabályozza az önkormányzat, a város tulajdonában lévő vagyonnal 
kapcsolatos eljárásokat, döntéseket, milyen szabályok szerint kell végrehajtani. Létezik egy 
érvényben lévő, erre vonatkozó rendeletük, amely alapján ezt a  munkát eddig végezték. Ez az 
anyag annak a felülvizsgálata, egy új rendelet elkészítése. Az alapjait a jelenleg érvényben 
lévő adja, néhány helyen az eddigi gyakorlat során szerzett tapasztalatok alapján a 
munkatársaik javaslatot tettek a módosításra, változtatásra. A rendelet-tervezetet még a 
tavasszal a Városfejlesztési és Gazdálkodási, valamint a Pénzügyi Bizottságuk 
munkaanyagként megtárgyalta, véleményezte, majd további átdolgozásra, pontosításra került 
sor, így született meg a jelenlegi előterjesztés.  
Jegyző asszonyt kérdezi, szeretne-e kiegészítéssel élni? 
 
Megérkezik az ülésre Melsin Valentin képviselő.  A képviselő-testület létszáma: 14 fő 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A rendelet felülvizsgálatára a munkaterv szerinti rendben került sor. A vagyonhasznosítással 
foglalkozó Műszaki Iroda kezdte a rendelet változtatásait egységbe dolgozni, a Polgármesteri 
Hivatal más irodái is a szakmai szempontok szerint felülvizsgálták a rendeletet. A most 
hatályban lévő rendelethez képest a legfontosabb korrekció a szerkezet módosítása. A 
függelékben lévő pályázati eljárás részletes szabályai bele kerültek a rendelet szövegébe.  
Világosabb, jól követhetőbbek lettek az értékesítésre vonatkozó szabályok, eljárási rend, 
valamint a bérleti jogviszonyok szabályozásának felépítése. Azokat a pontokat, melyek 
módosítást jelentenek a szerkezeti változáson kívül, vastag betűvel jelölték. Nyomon 
követhetők, hogy a most hatályos rendelethez képest mik azok az új szabályozások, amelyek 
a következőkben az eljárási rendet módosítják. A kiküldött anyaghoz képest pár módosítást 
kíván eszközölni, kéri, hogy a képviselő-testület ennek megfelelően fogadja el a rendeletet: 
A 11. §. (2) bekezdésében a nem lakáscélú helyiségek bérlői használói kifejezés a (2) 
bekezdésből kikerülne és ugyanezen §. (11) bekezdése lenne a végén, mely úgy hangzana, 
hogy az önkormányzati vagyont használnak a nem lakáscélú helyiségek bérlői, használói.  
A 22. §. (1) bekezdésében elírás történt, visszahivatkoznak a 15. §. (1) p.) pontjára, ehelyett  a 
hivatkozás az a q.) pontjára vonatkozik.  
A 26. §. (2) bekezdésében az (1) bekezdés c.) e.) és h.) pontjára hivatkozik vissza, ott a h.) 
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pont helyett a g.) pont szerepel.  
Ugyanezen paragrafus (4) bekezdésénél „Ha a követelés elengedés bruttó 500.000 Ft alatti”, 
helyett bruttó 500.000 Ft értékhatárt nem haladja meg szöveg a helyes.  
A 78. §. (6) bekezdését kéri azzal módosítani, hogy „Bérbeszámítás kérdésében a döntést 
bruttó 500.000 Ft értékhatárig, (alatti helyett) a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság 
hozza meg.  
Kéri a képviselő-testületet, hogy a rendeletet tárgyalja meg és fogadja el. Fontos rendelet ez, a 
VFG Bizottság minden ülésén ezt felhasználva hozza meg a döntéseit, a bérletre vonatkozóan. 
Ezzel kapcsolatos előterjesztéseket a képviselő-testület minden ülésén tárgyal, ez a rendelet a 
képviselő-testület egyik legtöbbet alkalmazott rendelete. Fontos, hogy az önkormányzati 
vagyont a jogszabályi lehetőségekhez képest, a rendeletben meghatározottak szerint 
hasznosítsa a képviselő-testület.  
 
Ormai István polgármester: 
A pontosításokat-módosításokat az előterjesztő is jónak tartja és támogatja. A rendelet-
tervezet részeként tárgyalják őket.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A rendelet tervezetet áttanulmányozva megnézte a jelenleg hatályos rendeletüket. Pár 
számszaki módosításra szeretne rákérdezni. Az önkormányzati követelésekről való lemondás 
esetében költségvetési szervek vezetőire eddig 20.000 Ft volt az összeghatár, melyet bruttó 
100.000-ra kívánják emelni.  
A korlátozottan forgalomképes vagyon feletti rendelkezési jog gyakorlása esetén eddig 
polgármester úrnak 100.000 Ft volt az összeghatár, amely felett eddig rendelkezett, melyet 
500.000 Ft-ra kíván emelni. 
A VFG Bizottság 100.000 - 500.000 Ft között döntött, most 500.000 Ft és 1 millió Ft között 
fog.  
A képviselő-testület az eddigi 500 ezer forintos értékhatár helyett jelenleg nettó 1 millió Ft 
értékhatár felett fog határozni.  
Ezeket az értékhatár módosításokat illetve döntési jogkör keletkezését mi indokolta?  
Az intézményvezetők részéről az önkormányzati követelésekről való lemondás esetén a 
20.000 Ft eléggé alacsonyan volt megállapítva, a 100.000 Ft indokolt lehet, de más esetekben 
elég nagyfokú növelése történt az összeghatároknak, illetve keletkezett rendelkezési jog. 
 
Bakos József képviselő: 
A forgalomképes vagyon feletti rendelkezési jog gyakorlásánál új elemként lépett be a 
polgármester jogosítványa. Jegyző asszonytól kérdezi, hogy az elmúlt 4-5 év gyakorlatát 
figyelembe véve a jelenlegi forgalomképes vagyon struktúrája milyen. Indokolt-e, van –e még 
olyan volumenű forgalomképes vagyon, amely értékben az 500.000 Ft alatt van, és így a 
polgármester tud rendelkezni felette? Az eddigi gyakorlat szerint a bizottság, illetve a testület 
jól látta el ezt a feladatot. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előző rendeletben az értékhatárok eltérő módon szerepelnek. A rendelet 2000-ben került 
elfogadásra. Azóta az értékek egész másképp alakultak. Igyekeztek ezt egységesen 
szerepeltetni minden jogosítványnál és egy reális értéket meghatározni. Úgy gondolja, hogy 
ezek az értékhatárok reális értékek az önkormányzati vagyon értékéhez képest. Kifejezetten 
kiemelte ezt a kérdést a VFG és a Pénzügyi Bizottság számára amikor előzetesen, 
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munkaanyagként tárgyalták a rendelet-tervezetet. Ők ezt megfelelőnek tartották. Úgy véli, 
hogy reális értékhatárok ezek, egy városi önkormányzat vagyonához képest.  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A VFG Bizottság minimum két alkalommal tárgyalta a témát. Valóban gondot okozott az 
eddigiek folyamán, hogy az elmúlt években 100.000 Ft-ig dönthetett a bizottság. Úgy 
megnőttek az elmúlt időszakban az értékek, így reálisabb döntést tud hozni a bizottság, nem 
kell minden esetben a testületnek átruházni a feladatot. Ezeket az értékhatárokat 
megbeszélték, azokat reálisnak tartják.  
 
Bakos József képviselő: 
Az értékhatárok módosításával kapcsolatos jegyzői észrevétellel egyetért. Az eltelt időszakot 
figyelembe véve az összegeket reálisnak tartja, de a 14. oldal 29. §. (3) bekezdésénél az a.) 
pontot javasolná kivenni. Nem látja indokoltnak, tekintettel arra, hogy a forgalomképes 
vagyona az önkormányzatnak évről-évre nő, meg kell fontolni, hogy mit adnak el és ezért 
nem tartja indokoltnak… 
 
Ormai István polgármester: 
„Csökkenést akartál mondani…! 
 
Bakos József képviselő: 
„Miért növekedést mondtam? Bocsánat, köszönöm!” 
 
Ormai István polgármester: 
„Egyébként nő a forgalomképes vagyon.” 
 
Bakos József képviselő: 
„Igen, csak az nem igazán mobilizálható, ezt mindannyian tudjuk!” Javasolná a képviselő-
testületnek, hogy ezt az említett a.) pontot emeljék ki, mert nem tartja indokoltnak és úgy 
gondolja, hogy jó, ha a szemét rajta tartja a testület a meglévő forgalomképes vagyonon.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását. 
 
Ormai István polgármester: 
Egy 96. paragrafusból álló rendelet-tervezetet tárgyalnak, mely 96 § és kb. 300 bekezdésben 
tárgyalja a vagyonhasznosításról szóló eljárásrendet a képviselő-testület. Ezt a rendeletet 
javasolja elfogadásra. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Bakos József képviselő indítványát, mely 
szerint a 14. oldalon a 29. §. (3) bekezdésének a.) pontját töröljék a rendeletből.  
 
A képviselő-testület Bakos József képviselő, 29. §. (3) bekezdésének a.) pontjának törlésére 
vonatkozó indítványát 3 igen, 8 ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet a jegyző asszony által 
ismertetett pontosításokkal, módosításokkal együtt. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet a jegyző asszony által történt módosításokkal 
együtt,  12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja. 
 



 9 

Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonának 
hasznosításáról szóló rendelet módosítására vonatkozó 30/2008. (VIII. 28.) rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
4.) Előterjesztés törvényességi észrevételek megtárgyalásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Az elmúlt időszakban, július hónapban a Dél-Dunántúli Regionális Közigazgatási Hivataltól 
négy észrevételt és két jelzést kaptak. Ezeket részletesen bemutatják az előterjesztésben, 
illetve ezeknek a dokumentumait csatolták az előterjesztéshez. Az észrevételek a képviselő-
testület működésével kapcsolatosak. Javaslatuk, hogy mind a négy észrevételt fogadja el a 
képviselő-testület. A működésük pontosabbá, precízebbé tételét szolgálják. Nyilvánvalóan 
olyan témakörök ezek, amelyeknek a figyelembe vételével tudnak a következő időszakban 
már eljárni és ezeket alkalmazva végzik majd a munkájukat.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Jogi tanácsnok urat kérdezi. Tekintettel arra, hogy az elmúlt időszakban szinte nem múlik el 
úgy testületi ülés, hogy valamiféle közigazgatási hivatal által tett észrevételt ne tárgyalnának, 
itt pedig egyszerre jó pár ilyen észrevétel, jelzés itt van előtte. Ennek tükrében kérdezi 
tanácsnok urat, hogyan látja az önkormányzat működését törvényességi szempontból?  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A törvényesség őre nem ő, hanem a jegyző. Neki nincs joga minősíteni az önkormányzat 
törvényességi szintjét. Erre a Közigazgatási Hivatalnak, az illetékes Kormányhivatalnak van 
joga. Úgy gondolja, hogy szubjektív vélemény lenne, ha ő azt minősítené. Tudomása szerint 
más önkormányzatok is elég jelentős számban kapnak észrevételeket és jelzéseket, nemcsak a 
Közigazgatási Hivataltól, hanem például az Ügyészségtől is. Sőt! A törvényességi 
ellenőrzések erősödését jelzi, hogy például az Oktatási Hivatal is most már nem csak jelez, 
hanem büntet is. Nyilvánvalóan arra kell törekedni, hogy minél kevesebb hiba legyen. 
Ezeknek a jelzéseknek nagyobb része kisebb jelentőségű volt. 
 
Bakos József képviselő: 
Az igaz, hogy a törvényesség őre a jegyző, de hát azért tartanak jogi tanácsnokot, hogy neki is 
legyen azért véleménye, még ha szubjektív is. Egy objektív értékelést várt volna a maga 
részéről, de ha már ettől tartózkodik a tanácsnok, akkor jegyző asszonyt kérdezné, hogy a 
Közigazgatási Hivatal észrevételeinek tükrében hogyan ítéli meg a helyzetet, bár tanácsnok úr 
már kifejtette, próbálta bagatellizálni, de itt nem az egyes ügyekre, hanem a volumenére és a 
havonkénti rendszerességre szeretne utalni. Mielőtt ideért éppen akkor kapott egy észrevételt 
a Közigazgatási Hivataltól. De miután az előterjesztésnek ez nem témája, erről nem kíván 
beszélni, majd a következő ülésen. Néhány mondatban, jegyző asszony hogy látja a helyzetet? 
 
Ormai István polgármester: 
Vajon miért kapott a Bakos úr külön levelet a Közigazgatási Hivataltól észrevétel ügyben…?  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Kérdés nélkül is szerette volna elmondani, hogy hogyan látja a képviselő-testület 
működésének törvényességét.  
A képviselő-testület működése során nagyon sok döntést hoz, hosszú és évente nagy számú 
ülést tart, többet, mint amit a törvény kötelezően előír. Egy ekkora városban szükség is van 
arra, hogy ennyi képviselő-testületi ülés legyen, hiszen sok döntésre van szükség hónapról-
hónapra, nagyon jelentős munkát végez a képviselő-testület minden ülésen. Ezen 
törvényességi észrevételek - melyek nem jelentkeznek havonkénti rendszerességgel - nem azt 
jelentik, hogy nem működik törvényesen a képviselő-testület. Ezeknek egy része eljárási 
szabálysértés, mulasztásban megnyilvánuló jogsértés, mely nem olyan markáns törvénysértés, 
ami esetleg a képviselő-testület döntéseinek jogszerűségét kérdőjelezi meg. Ezek a döntések 
egyrészt adódnak a különböző jogszabályi előírások mennyiségéből, adódnak abból, hogy az 
adott helyzetre néha nagyon nehéz pontosan értelmezni a jogszabályokat. Vannak olyan 
körülmények, melyek kifejezetten nehezítik a pontos értelmezést, egyrészt a képviselő-
testületi ülés működése során az idő rövidsége, az, hogy azonnal kell dönteni eljárási 
kérdésekben, átgondolni az adott, kialakult helyzetet, a döntések meghozatalának 
körülményei sem éppen kedvezőek a testületi ülésen. Igyekszik figyelni és igyekszik, hogy ne 
legyenek törvényességi észrevételek. Nem örülnek a törvényességi észrevételeknek, de azért 
azt el kell mondani, hogy a Közigazgatási Hivatal nem olyan céllal teszi, hogy megrója a 
képviselő-testületet, vagy megrója a jegyzőt, hanem felhívja a figyelmet, hogy hol történt 
eljárási hiba, hol történt mulasztás, s a jövőben ez ne történjen meg. Szívesen is veszik a 
jelzéseket, s oda is figyelnek rá. Képviselő úr a kérdésében lehet, hogy rosszabbnak ítélte meg 
a törvényesség helyzetét, mint ahogyan ő megítéli. 
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Véleménye szerint nem kirívóan sok az ilyesfajta észrevétel az esetükben. Éppen most 
nézegetett néhány észrevételt a Pest Megyei Közigazgatási Hivatal saját önkormányzatai 
irányában. A Dél-Dunántúli Regionális Közigazgatási Hivatal egy rendkívül precíz, nagyon 
nem elnéző Közigazgatási Hivatal. Törvényesség, az törvényesség, be kell tartani.  
Felhívja Bakos úr figyelmét például a III. és a VI.-ossal jelzett pontra.  
 
Bakos József képviselő: 
Lehet, hogy a jegyző asszony és a tanácsnok úr is félreértették őt. Nem megrovás volt, hanem 
számonkérés, csupán érdeklődés. Mindannyian másképp látják, de ő sem ítéli súlyosabbnak a 
helyzetet, mint ahogyan a jegyző asszony gondolja. Csupán kíváncsi volt – tekintettel arra, 
hogy valóban Közigazgatási Hivatal nem arra van, hogy megrója az önkormányzatot, hanem 
arra van, hogy segítse.  
Miért fordul ő személy szerint a Közigazgatási Hivatalhoz? Mert úgy ítéli, hogy egyes 
kérdésekben nem jól döntött a testület, nem jól értelmezte a törvényt. Ezért van a 
Közigazgatási Hivatal, hogy helyére tegye a dolgokat. Megtisztelte a hivatalvezető asszony, 
hogy ilyen gyakran érdeklődik és tesz észrevételt. Konkrétan polgármester úr szabadságáról 
van szó ebben a levélben, nem volt hiábavaló, hogy a „kaput döngette”, mert úgy néz ki, hogy 
„megoldódni látszik a kérdés” olyannyira, hogy a két ülés közötti beszámolóban már észlelte, 
hogy polgármester úr elmegy szabadságra. Sok éves vita végeredménye, semmi mást nem 
akart, csak azt, hogy a polgármester úr pihenje ki magát, úgy hogy ennek örül. Elfelejtette 
jegyző asszonyt is megdicsérni, hogy végre ott tartanak, hogy egy vaskos anyagban a 
változásokat nem dőlt, hanem kövér betűkkel jelezték. Ezt külön köszöni és kéri, hogy a 
jövőben is hasonló előterjesztést kapjanak. Nem kell zokon venni, ha más a véleménye és 
ennek hangot ad. Ha nem tud közös nevezőre jutni a testület egy adott ügyben, azért van a 
Közigazgatási Hivatal, hogy eldöntse. „21 oldalas levelet kaptam a Dél-Dunántúli Regionális 
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Közigazgatási Hivataltól, meggyőztek!” Nem kell félreérteni, csak azt szeretné, hogy ha a 
törvény őre és a segédje ügyelne arra, hogy minden rendben menjen, minél kevesebbet kelljen 
levelezni a Közigazgatási Hivatallal.  
 
Ormai István polgármester: 
Sajátos színt kapott ez a száraz napirend, amely észrevételekből és jelzésekből áll. Addig 
semmi gond nincs semmivel, amíg a működés legszabályosabb gyakorlatát szolgálják a 
megnyilvánulások. Ha ez más célt szolgál, akkor megjelennek más szempontok is. Amit 
konkréten tárgyalnak, azok valóban a működés, az eljárás, a folyamatok szabályozottsága 
során keletkezett hibák. Ezeket kijavítják a későbbiekben. Javasolja, hogy a testület fogadja el 
ezen észrevételeket.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazattal – 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
234/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Dél-Dunántúli Regionális 
Közigazgatási Hivatal az önkormányzat 2007. évi költségvetéséről szóló 5/2007. 
(II. 16.) számú rendeletét módosító 12/2008. (III. 27.) számú rendelete ellen tett 
törvényességi észrevételét elfogadja. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-Dunántúli 

Regionális Közigazgatási Hivatal a képviselő-testület 77/2008 (III. 27.) számú 
határozatának 2. pontjára tett törvényességi észrevételét elfogadja és a 
határozatot az alábbiak szerint módosítja: 
77/2008 (III. 27.) számú határozat 2. pontja a következőképpen módosul: 
Nagyatád Város Önkormányzatának képviselő-testülete Sasvári Tamás 
alpolgármester költségarányát 2008. április 1 napjával a tiszteletdíj 20%-ának 
megfelelő összegben, azaz 31.160 Ft-ban állapítja meg.  

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-Dunántúli 

Regionális Közigazgatási Hivatal amiatt tett törvényességi észrevételét, hogy a 
képviselő-testület 2008. április 24-i ülésén a 20. napirend tárgyalásakor Dr. 
Barbalics István javaslatáról, a napirend lezárására tett javaslatot elfogadó 
döntést követően nem szavazott - elfogadja. 

 
4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dél-Dunántúli 

Regionális Közigazgatási Hivatal amiatt tett törvényességi észrevételét, hogy a 
képviselő-testület a Kórház-Rendelőintézet szervezeti és működési rendjét érintő 
döntések meghozatala előtt azok tervezeteit  nem véleményeztette a Magyar 
Orvosi Kamarával – elfogadja. 

 
Határidő: 2008. augusztus 31.  
Felelős:   Ormai István polgármester 
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5.) Előterjesztés a Kórház-Rendelőintézet működtetésével, vagyonkezelésével 
kapcsolatos feladatok elvégzéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
A legutóbbi testületi ülésen került egyértelműsítésre az, hogy az intézmény folyamatos 
működése során és az átadás-átvételen túl, vannak személyi jellegű kifizetések, melyek 
esetében a Magyar Államkincstár a Kórház megszűnését, - mint önkormányzati intézmény, az 
ilyen módon történő megszűnését követően – a Polgármesteri Hivatalt tekinti partnerének. 
Ennek a ténynek az eredményeképpen a Polgármesteri Hivatal teljesítette az elmúlt 
időszakban mindazokat a személyi jellegű kifizetéseket, amelyeket a június 30-ig keletkezett 
juttatások vonatkozásában teljesíteni kellett. Ezekről készítettek egy kimutatást, mely az 
előterjesztés részét képezi. Összességében 325 millió forintnyi teljesítés történt ebben az 
időszakban. Ennek a teljesítésnek három tétele van: személyi jellegű juttatás, a 
továbbfoglalkoztatást nem vállaló dolgozóknak munkaviszony megszűntetése, megszűnése 
kapcsán keletkezett járandósága, az önkormányzat döntése alapján a kórház által felmentett 
dolgozók járandóságai és juttatásai. A munkaadói és a munkavállalói adók is ebbe a 
kategóriába tartoznak. A kifizetések forrása hármas forrás volt. Az egyik a NagyatádMed Kft. 
által az önkormányzat számára átutalt összeg, mely alapvetően az első kategória juttatásait 
fedezte, fedezi. A másik az önkormányzati saját forrás, mely két tételből áll: az általuk vállalt, 
a kötelezettségekből vállalt 100 millió forintból 64 millió forint, mely nem a kórházhoz került 
átutalásra, hanem ennek a fedezetét szolgálta. Ehhez saját forrást is hozzá kellett tenni. A 
harmadik pedig olyan állami bevételek, melyek ebben a körben jelentek meg. A kimutatás 
részletesebben bemutatja ezeket a tételeket. Szükség esetén szívesen beszél róla részletesen.  
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Jegyző asszonyt kérdezi, hogyan látja a Kórház-Rendelőintézet átadás-átvételével 
kapcsolatban, minden vonatkozó jogszabály maradéktalanul betartásra került-e? Volt-e 
esetleg olyan, ami nem, és az mi volt? Mi volt ennek az indoka? 
 
Bakos József képviselő: 
Első oldal közepe táján a Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Irodája, valamint külön megbízás 
alapján a Kórház-Rendelőintézet volt pénzügyi osztályvezetője végzi a folyósításokat. Jegyző 
asszonyt kérdezi, hogy ez miért van?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Minden jogszabály maradéktalanul betartásra került, mely a Kórház-Rendelőintézet 
átadásával kapcsolatban szükséges volt betartani. A Kórház-Rendelőintézet átadása nem egy 
szokványos dolog, melyet az önkormányzat minden évben végez. Az elszámolások egy 
bonyolultabb rendszerben követik egymást, minden ezzel kapcsolatos feladatot elvégeztek. 
Egyeztettek a kincstárral, végiggondolták a feladatokat, maradéktalanul betartásra került 
minden jogszabály. A Kórház-Rendelőintézet, mint költségvetési szerv megszűnésével és a 
kifizetések teljesítésével kapcsolatban sok feladat hárul még a Polgármesteri Hivatalra. A 
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hivatal az a szerv, aki a Kórház-Rendelőintézet megszűntetésével kapcsolatos feladatokat 
elvégzi. Nincs a Polgármesteri Hivatalban szabad kapacitás a Pénzügyi Irodán arra, hogy ezt a 
feladatot elvégezzék. Olyan speciális ismereteket igényel ezen feladat, melyet a kollégák nem 
ismernek, még szabad kapacitás esetén sem tudnak ellátni. A volt Pénzügyi Irodavezető ezen 
1-1,5 hónapos időszakban megbízással teljesíti ezt a feladatot így szakember dolgozik az 
ügyön, aki már korábban is ezt végezte, a feladatokat ismeri. Ez a legjobb megoldás arra, 
hogy jogszerűen történjen az átadás-átvétel.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem osztja jegyző asszony optimizmusát, tudomása szerint nem minden ment a 
jogszabályoknak megfelelően, hiszen június 30-cal a tovább nem dolgozóknak minden 
juttatását ki kellett volna fizetni, ez nem történt meg. Ez azért is veszélyes, mert ennek jogi 
következményei is lehetnek.  
 
Ormai István polgármester: 
A Kórház-Rendelőintézet működésének a kiadásait, a működtetés finanszírozásait a 
NagyatádMed Kft. végzi. Átvették az önkormányzattól, illetve a kórháztól azt a tartozás-
állományt, mely lejárt tartozásban 499 millió Ft volt. A már akkor leiktatott számlákkal együtt 
ez 563 millió Forint. Ennyi kötelezettség volt az, ami a NagyatádMed Kft.-hez került át. Ezek 
szállítói kötelezettségek. Az önkormányzat összesen 100 millió Forintot vállalt a 
kötelezettségek fedezéséből. Amennyit vállalt az önkormányzat, annyit teljesített is. Az 
önkormányzat döntése folyamán a kórház által felmentett dolgozókkal kapcsolatos kiadások 
terhelik a várost, minden más kiadás, tehát a továbbfoglalkoztatást nem vállalóknak a 
végkielégítés-szabadságmegváltása, illetve a folyamatos munkavégzésből származó 
kötelezettségeket a NagyatádMed Kft. viseli. Körülbelül maximum 100 millió Ft-nyi az az 
összeg, melyet rá kell fordítani a felmentett dolgozók juttatásainak kifizetésére és 
pillanatnyilag 63 millió forintot igényeltek vissza ezen a címen. A juttatások egy része 
központi pénzügyi alapból visszaigényelhető. Nagyságrendben 63 millió forintot igényeltek 
vissza. Az önkormányzathoz a Kórház-Rendelőintézettől és a Magyar Államkincstártól 
érkezett számfejtések alapján mindenki számára minden járandóságot kiutaltak és kifizettek. 
Úgy a dolgozók számára a nettó járandóságot, mint pedig a Magyar Államkincstár felé a 
járulékokat és az adókat. Ha felmerül az a kérdés, hogy június 30-án, a kórház működésének 
utolsó napján mindenki számára minden járandóságot és juttatást ki kellett volna fizetni, 
egyrészt azt lehetne megállapítani, hogy ez teljességgel lehetetlen az ügymenet 
szempontjából, hiszen utána lehetett feladni ezeket a számfejtésre a Magyar Államkincstár 
felé, hogy miről is van szó. Változó bérekről és nagyon sok tételről van szó. Úgynevezett 
hóközi számfejtésben lehetett ezeket kifizetni. Ez a „normál” ügymenet. Ha ragaszkodnak 
ehhez a dologhoz, akkor felvetődik az a kérdés, hogy a Nagyatádi Városi Kórház-
Rendelőintézet vezetői miért nem intézkedtek? Miért nem rendelkeztek a tekintetben, hogy 
június 30-án – hiszen még a gazdasági igazgató úr is, a főiagazgató úr is funkcióban volt – 
nekik kellett volna úgy eljárniuk, kellő időben, kellő gondossággal, hogy a dolgozók, ha ez 
lehetséges, - bár véleménye szerint nem – megkapják június 30-án a juttatásaikat. Ez egy 
mesterséges, kreált probléma. Bízzák a munkavállalókra, hogy ők miként vélekednek erről a 
dologról, ez az ő szuverén joguk.  
Sok ezernyi személyi juttatásos tételt teljesítettek, az volt a legfontosabb céljuk, hogy a lehető 
legkorábban, mindenki a járandóságát megkapja. Ezt a céljukat teljesítették. Már csak nagyon 
kevés tétel van vissza, e teljesítéseknek már a legvégén járnak. Csak a június 30-ig terjedő 
időszak az, amivel érdemben bánniuk kell. Az azt követő időszak az új munkáltató 
kötelezettsége.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát a 
pontosított kimutatással együtt. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát a pontosított kimutatással együtt 12 
igen szavazat, 2 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
235/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Kórház-Rendelőintézet 
egészségügyi feladatának átadásával-átvételével kapcsolatos előterjesztést megtárgyalta, 
az abban foglaltakat elfogadja. 
 
6.) Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázati 

rendszerben való részvételre 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczi Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazattal – 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
236/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy csatlakozik a Bursa 

Hungarica Felsőoktatási Önkormányzat Ösztöndíjrendszer 2009. évi pályázati 
fordulójához.  
Felhatalmazza a polgármestert az erről szóló nyilatkozat aláírására.  

 
2.) A képviselő-testület a 2009. évben felhasználható keretösszeget 1.135.000,- Ft-ban 

határozza meg.  
 
3.) A képviselő-testület utasítja az Önkormányzati és Intézményirányító Iroda vezetőjét, 

hogy a pályázati eljárást a vonatkozó jogszabályi előírásoknak megfelelően folytassa 
le.  
Határidő: 2008. december 5.  

 Felelős: Dr. Druzsin Mónika irodavezető  
 
7.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés-szervezési Társulás 

dokumentumainak elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát 11 igen szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
237/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi Marcali, 
Barcs, Kadarkút,  Nagyatád Szakképzés – szervezési Társulás megállapodás alábbiak 
szerinti módosítását: 
 3.d.pont:      Széchényi Ferenc Gimnázium, Szakképző Iskola és Kollégium (Barcs) 
 10.g./4 pont: Társulás székhelye szerint illetékes Közigazgatási Hivatal 
 10.n.pont:  A Társulási Tanács üléséről jegyzőkönyvet kell készíteni. A 

jegyzőkönyvet az elnök és a Társulási Tanács ülésen felhatalmazott 
személy írja alá. A jegyzőkönyvet 15 napon belül meg kell küldeni a 
Társulás székhelye szerint illetékes Közigazgatási Hivatalnak. 

 
2.) A képviselő-testület a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés – szervezési 
 Társulás alapító okiratát jóváhagyja. 
 
3.) A képviselő-testület a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés – szervezési 
 Társulás Szervezeti és Működési Szabályzatát jóváhagyja. 
 
8.) Előterjesztés a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása Kistérségi 

Közoktatási Intézkedési és Esélyegyenlőségi Tervének elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A dokumentum két fő dolgot tartalmaz: az egyik hogy milyen módon, hogyan fejlesszék 
tovább a kistérségben a közoktatás feltételrendszerét, illetve szervezeti kereteit, a másik, hogy 
az esélyegyenlőséget a kistérségben élő gyermekek számára milyen szempontok 
érvényesítésével biztosítsák. Ezen dokumentumokat alapvetően szakértők készítették el. Az 
előterjesztéshez csatolt dokumentumrész az, ami ennek az „esszenciája”. Azokat a részeket 
tartalmazza, melyeket alapvetően a munkájuk során figyelembe kell venniük. Ezekre való 
figyelemmel érdemes megfontolni a döntéseiket. A dokumentumot valamennyi kistérségben 
lévő önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalja, elfogadja és a társulási ülésen fogják 
véglegesíteni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő. 
 
Hozzászólás: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
Az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság tárgyalta az anyagot, az előterjesztéssel egyet ért. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8. napirend határozati javaslatát. 
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A képviselő-testület a 8. napirend határozati javaslatát egyhangúlag -12 igen szavazattal - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
238/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rinyamenti Kistérség 
Többcélú Önkormányzati Társulása Kistérségi Közoktatási Intézkedési és 
Esélyegyenlőségi Tervét elfogadja. 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény szervezeti változásairól és alapvető 

dokumentumainak módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az Intézményfenntartó Társulás egyik tagja, Ötvöskónyi jelezte szándékát, miszerint a 
Nagyatádi Közoktatási Intézmény tagintézményeként szeretné működtetni a következő 
nevelési évtől az ötvöskónyi óvodát. A Többcélú Kistérségi Társulás keretében működő 
Intézményfenntartó Társulás célja, hogy ezt az együttműködést bizonyos területen 
szorosabbra vonja és amennyiben valamelyik társult képviselő-testületnek igénye van további 
együttműködésre, akkor azt fogadja. Ahhoz azonban, hogy ez az együttműködés 
megtörténjen, az intézmény alapító okiratát módosítani kell. Tagintézményként az óvodát be 
kell vonni az intézmény szervezeti keretébe, valamint a társulási megállapodást ennek 
megfelelően módosítani kell Ötvöskónyi és Bolhás önkormányzattal. Az előterjesztés e 
dokumentumokat tartalmazza. A másik indok, ami miatt a dokumentumok módosításra 
kerültek az, hogy jogszabályi változások történtek az intézmények és intézmény-egységek 
elnevezése vonatkozásában. Ennek megfelelően végezték el az elnevezések módosítását. 
Lehetővé teszi a törvény azt, hogy az intézmény vezetői szintek elnevezései változzanak, 
amennyiben a képviselő-testület úgy határoz. Ez egy ekkora intézménynél, mint a Nagyatádi 
Közoktatási Intézmény indokolt. Az intézményegység-vezetők feladatukat intézményi 
igazgatóként látják el. Erről szól a határozati javaslat, ehhez mellékelték az alapító okiratot és 
a társulási megállapodást.  
Az Alapító Okiratban a 6. oldalon az intézmény feladatainál az óvodai nevelés esetében az 
utolsó előtti mondatot követően azzal a mondattal együtt kéri, hogy tárgyalja a képviselő-
testület, hogy: „Az alapfokú, a jogszabálynak megfelelően kiemelt figyelmet fordít a 
hátrányos helyzetű, halmozottan hátrányos helyzetű tanulók oktatására. A hátrányok 
ellensúlyozása céljából képesség-kibontakoztató és integrációs program alapján felkészítést 
szervez.” 
 
Ugyanezen mondat a három általános iskolai intézményegység feladatai közé is kerüljön be, a 
7. oldalon a 3. bekezdést követően az Árpád Fejedelem Általános Iskolához, a Babay József 
Általános Iskolához és a Bárdos Lajos Általános Iskolához utolsó előtti bekezdésként.  
 
Megérkezik az ülésre Kovács Károly képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 
Visszajön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 9. napirend határozati javaslatát a jegyző 
kiegészítésével és az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság módosításával együtt. 
 
A képviselő-testület a 9. napirend határozati javaslatát a jegyző kiegészítésével és az Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottság módosításával együtt, 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
- elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
239/2008.(VIII. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Ötvöskónyi Község 
Önkormányzata Képviselő-testületének csatlakozási szándékát elfogadja és 
egyetért  azzal, hogy az Ötvöskónyi Szivárvány Óvoda a 2008/2009. nevelési év 
kezdetétől a  Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény,  Egységes Pedagógiai Szakszolgálat tagintézményeként működjön. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete elrendeli Nagyatádi 

Közoktatási Intézmény foglalkoztatási létszámának az Ötvöskónyi Szivárvány 
Óvoda működtetésére vonatkozóan 6 fő létszámmal való növekedését.  

 
3.a.Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

NKI intézményvezetőjének elnevezése igazgatóról főigazgatóra változik, az őt 
érintő kötelező óraszámokat megállapító törvényi rendelkezéseket nem kell 
alkalmazni.  
 

3.b.Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az NKI 
intézményegység vezetőinek elnevezése igazgatóra illetve óvoda esetében 
óvodavezetőre változik, az intézményegységvezető-helyettes elnevezésű igazgató-
helyettesre, óvoda esetében óvodavezető-helyettesre módosul.  

 
4. A Nagyatádi Közoktatási Intézmény nevének és intézményegységeinek 

/tagintézményének elnevezése az alábbiak szerint módosul:  
 

 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 

 
 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Egyesített Óvoda 

 
 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Árpád Fejedelem Általános Iskola és 
Alapfokú Művészetoktatási Iskola 

 
 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény,  
 Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Babay József Általános iskola és Sportiskola 
 
 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény,  
 Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Bárdos Lajos Általános Iskola és Zeneiskola- 
 Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
 
 Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény,  
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 Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Ötvöskónyi Szivárvány Óvoda 
 

5. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete Nagyatádi Közoktatási 
Intézmény Alapító okiratának módosítását az 1. számú melléklet szerint 
elfogadja. 

 
6. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az alapfokú közoktatási 

feladatok intézményfenntartó társulás keretében történő ellátásáról szóló 
Megállapodás módosítását a 2. számú melléklet szerint elfogadja.  

 
7. A Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri az NKI 

főigazgatóját, hogy az intézmény és az intézményegységi név változásokat és a 
vezetői elnevezések módosítását az intézményi SZMSZ-ben, intézményi 
minőségirányítási programban és a nevelési- pedagógiai programban vezesse át. 

 
 

Határidő:  2008. szeptember 5.  
 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó 
 Szakályné Pintér Mária 
  
10.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény maximális csoport/osztálylétszámai 

eltérésének engedélyezéséről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A képviselő-testület minden évben meghatározza az induló osztályok számát és azt, hogy 
törekedjenek az egyenlő létszámú osztályok létrehozására. Az induló osztályoknál egyszerű 
elérni, de később ezen osztálylétszámok változnak. Ebben az esetben, ha az engedélyezett, 
maximális osztálylétszámtól való eltérést szeretne az önkormányzat, az Oktatási Hivataltól 
kell kérni az eltérés engedélyezését. Ezt készítették elő a szakemberek az intézményekben és 
a Polgármesteri Hivatalban.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 10. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 10. napirend határozati javaslatát egyhangúlag -14 igen szavazattal - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
240/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a fenntartói jogok 
gyakorlója. Nagyatád, Bolhás, Ötvöskónyi Nevelési Oktatási, Alapfokú 
Művészetoktatási, Pedagógiai Szakszolgáltató Intézményfenntartó Társulás által 
fenntartott Nagyatádi Óvoda, Általános és Alapfokú Művészetoktatási Iskola, 
Pedagógiai Szakszolgálat közoktatási intézmény intézmény-egységeiben a 
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jogszabályban meghatározott csoport/osztálylétszámok eltérésének 
engedélyezéséhez  a melléklet szerinti kérelmet nyújt be az Oktatási Hivatalhoz. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza Ormai Istvánt a társulás székhelye szerinti 

település polgármesterét  a kérelem elküldésére 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Ormai István 
    Dr. Kovács Ildikó 
 
11.) Előterjesztés aljegyzői munkakör betöltésére irányuló pályázat kiírására 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
2008. december 31-vel megüresedik az aljegyzői poszt. Ennek a betöltésére tett előterjesztést, 
készítették el a pályázati kiírást. Kéri, hogy a képviselő-testület véleményezze és fogadja el 
azt.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 11. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 11. napirend határozati javaslatát egyhangúlag -14 igen szavazattal - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
241/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Képviselő-testülete az előterjesztés mellékletét képező Nagyatád 
Város aljegyzői munkakörének betöltésére vonatkozó pályázati kiírást jóváhagyja.  
 
2. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy intézkedjen a pályázati 
kiírás  
    közzétételére  

- az Önkormányzatok Közlönyében,  
- a Kormányzati Személyügyi Szolgáltató és Közigazgatási Képzési Központ 

honlapján elektronikus úton, 
- a Nagyatádi Televízió Képújságában és  
- Nagyatád Város Honlapján.  
 

    Határidő: 2008. szeptember 15. 

    Felelős: Ormai István polgármester 
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12.) Előterjesztés a hulladék átrakó állomás és hulladékudvar bérleti szerződéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
A júniusi ülésen a képviselő-testület eldöntötte azt, hogy milyen konstrukcióban és hogyan 
végezzék a hulladékkezelést Nagyatádon. Ennek része egy hulladékrakó állomás és egy 
hulladék-udvar létrehozása. Az előterjesztés azt tartalmazza, hogy a jelenlegi hulladéklerakó 
területének egy részén kerüljön létrehozásra, erre biztosítsanak bérleti lehetőséget a jelenlegi 
közszolgáltató számára. Egy 9800 m2-es terület. Ezen valósulna meg az átrakó állomás 
létesítése.  
A Saubermacher-Pannónia Kft. ügyvezetője, Horváth Balázs úr sajnos más elfoglaltsága miatt 
nem tud itt lenni a napirend tárgyalásánál. 
 
Kimennek az ülésteremből Dr. Novák János és Boros Bálint képviselők. A képviselő-testület 
létszáma: 12 fő. 
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Sajnálja, hogy a Pénzügyi Bizottság elnöke nem tud jelen lenni az ülésen. Feltételezi, hogy 
tárgyalták a napirendi pontot. Az alelnököt kérdezi, hogy mi a meglátása a bérleti díj összegét 
illetően? A leírt összeg nem gépelési hiba-e, olyan jelentős eltérést lát a javaslatban, amiből 
csak arra tud következetni, hogy valamit az előterjesztő elírt.  
 
Ormai István polgármester: 
Ki vezette a Pénzügyi Bizottsági ülést? 
 
Greller Károly képviselő: 
„Én.” 
 
Ormai István polgármester: 
„Tárgyaltátok?” 
 
Greller Károly képviselő: 
„Nem.” 
 
Hozzászólás: 
 
Bakos József képviselő: 
A korábbi években már többször kifogásolta, hogy „olcsó János” módjára, igencsak nyomott 
díjakért adott kezelésbe az önkormányzat a szolgáltatónak területet. Az összeg szolid 
formában az évek során azért csak korrigálva lett. A Mecsek-Dráva Projekt kezdete óta 
mindenki „jól jár”, az előkészítők, a tanácsadó, a technikai bonyolító, a szolgáltató, mindenki, 
csak a tulajdonos önkormányzat nem. A képviselő-testület az előző ülésen a különböző 
alternatívákat tárgyalhatta, a Saubermacher-Pannónia Kft. tárta azokat a testület elé. A lerakó 
bezárásra kerül, jelentős költségnövekedéssel lehet számolni, a szállítási távolság 10-ről, 100 
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km-re nő, több ember, több gépre van szükség. Szemet szúrt neki, hogy a lerakási díj költség 
160 %-kal növekszik. Utánanézett, hogy más önkormányzat mennyit kér egy átrakó állomás 
területéért. Az 1,4 millió Ft/év összegével egyet ért, de a „per jel” után ne év, hanem hónap 
szerepeljen. Ha önkormányzat saját cégének, nem multinacionális vállalkozásnak ad bérbe, 
akkor is jelentősen több díjért adja oda a területet.  
Javaslata, hogy a Pénzügyi Bizottság tűzze napirendre, járják körbe a témát, fontolják meg 
azt, mert igaz, hogy a költségvetés nagyságrendjét figyelembe véve 8-10 millió forint nem 
nagy összeg, de ha minden alkalommal így bánik az önkormányzat a pénzekkel, akkor ne 
csodálkozzanak, hogy a kötelezettség állomány csak nőni fog és nincs fedezet a különböző 
kiadásokra. Az 1,4 millió forint/év véleménye szerint bagatell. Azzal a bérleti szerződéssel 
sem ért egyet, melyet korábban kötött a szolgáltatóval az önkormányzat a hulladéklerakó 
bérlésére. A nagyatádi hulladék lerakása miért fog 160 %-kal többe kerülni? A terület az 
önkormányzaté, kérjék meg az árát! Rekultivációs alapot a ’96-ban kötött szerződés alapján 
nem képezett a szolgáltató, tavaly kivetette azt a szerződésből. Elhamarkodottnak ítéli a 
bagatell összegért való terület átengedést a szolgáltatónak. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Bakos úr nem gondolja komolyan, hogy ha 1 millió Ft helyett 10 millió Ft lesz a bérleti díja a 
lerakónak, hogy azt a szolgáltató a hulladék szállítás árában nem fogja érvényesíteni? Azt 
jelentené, hogy a lakosságnak plusz 30 %-kal nőne a hulladék szállítási díja a jelenlegi 
összegen felül.  
 
Bakos József képviselő: 
Annak idején ilyen indokkal nem teljesítette a szolgáltató a szerződésben foglalt 
kötelezettségét. Alpolgármester úr egy percig is úgy gondolja, hogy amikor a projekt beindul 
nem lesz 3-4 szeres a díj. Ha beindul a szállítás, a lakosságnak mindenképpen többet kell 
majd fizetni. A szolgáltató egy multi cég, mely profit-orientált, nem egy non-profit szervezet. 
Az elvárt profitot is „bele fogja csempészni” a díjakba, mert a tulajdonos elvárja tőle.  
 
Ormai István polgármester: 
Látszólag szépen hangzik, hogy legyen 10 millió Ft az összeg és kérjenek ennyit. Nem tudják 
megfelelő módon tömöríteni és előkészíteni szállításra a hulladékot. Ha nem lesz átrakó 
állomás, akkor „menetből” kell mindent megoldani és sokkal drágább lesz. A legutóbbi 
ülésen, hosszas vita után eldöntötték egyrészt, hogy fontos, hogy legyen átrakó állomás. 
Fontos, hogy az önkormányzat területén legyen, ott, ahol most a hulladéklerakó van, mert így 
azon a területen további hasznosítást lehet biztosítani, további tevékenység lehetséges azon a 
területen. A mostani előterjesztés azt tartalmazza, hogy a hulladéklerakó mostani területén 
létesüljön ez az átrakó állomás úgy, hogy egy bérleti díjat kérnek érte. Pontosan annyit, mint a 
Bakos képviselő úr által kezdeményezett díj. A jelenleg, az egész lerakóra érvényes díjat 
vetítették ki erre a területre, úgy jött ki ez a szám. Figyelni kell a monitoring kutakat, melynek 
költség vonzata van addig, amíg a rekultiváció nem történik meg és át nem veszi a Mecsek-
Dráva Hulladékgazdálkodási Program az önkormányzattól a monitoring kutak figyelését, 
addig a város szolgáltatója látja azt el. Ennek milliós költsége van.  
A felhagyott hulladéklerakót és a rekultivált hulladéklerakót őrizni kell. Ezt is vállalja a 
Saubermacher-Pannónia Kft., a város szolgáltatója. Ezeknek a fejében biztosítják a területet a 
szolgáltató számára. Akkor, amikor a monitoring kutak figyelése átkerül a 
hulladékgazdálkodási program kompetenciájába és az ő költségükön történik, abban az 
esetben annak a költségével megemelésre kerül a bérleti díj természetesen.  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a Mecsek Dráva Hulladékgazdálkodási Program 13 
milliárd forint Európai Uniós támogatást nyert. A program meg fog valósulni, 
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szerződéskötésre az ősszel sor kerül, ezt követően elkezdődnek ennek a programnak azok az 
eljárásai, melyek során a jövő évben már kivitelezésekre és beszerzésekre is sor kerül.  
Az előterjesztés és a tervezet elkészítésénél egyfajta logikát követtek. Figyelembe véve az 
eddigi tapasztalatokat és véleményeket is.  
 
Bakos József képviselő: 
Módosító javaslattal szeretne élni: 1,4 m Ft/év helyett 1,4 m Ft/hónap bérleti díj kerüljön 
felszámolásra.  
 
Ormai István polgármester: 
Ez a módosító javaslat 15 millió forinttal terhelné meg Nagyatádi lakosságát. 150 %-os 
áremelést jelentene a lakosság felé.  
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Bejelenti, hogy a napirend vonatkozásában személyes érintettsége áll fenn, ezért a 
szavazásban nem kíván részt venni. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Tátrai Jenő képviselő személyes érintettségre 
vonatkozó bejelentését.  
 
A képviselő-testület Tátrai Jenő képviselő személyes érintettségre vonatkozó bejelentését 11 
igen szavazattal, 2 ellenszavazat mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
242/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Tátrai Jenő képviselő 
személyes érintettségére vonatkozó bejelentését – mely szerint a szavazásban nem kíván 
részt venni - elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Bakos József képviselő módosító javaslatát, 
miszerint nettó 1,4 millió forint/ év helyett nettó 1,4 millió forint/hónap bérleti díj szerepeljen 
a mellékelt bérleti szerződésben.  
 
A képviselő-testület Bakos József bérleti díj módosítására vonatkozó javaslatát 4 igen, 6 nem 
szavazattal, 3 tartózkodás mellett nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 12. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 12. napirend határozati javaslatát 9 igen, 2 ellenszavazattal, 2 
tartózkodás mellett  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
243/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete a hulladék átrakó 

állomás és hulladékudvar bérleti szerződés tervezetét az előterjesztéshez mellékelt 
tervezet tartalmának megfelelően elfogadja. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérleti szerződés 

aláírására. 
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Határidő: 30 nap 
Felelős:  Ormai István polgármester 
 

 
13.) Előterjesztés a „Naplemente” Idősek Otthona Európai Uniós forrásból történő 

felújítását célzó pályázat támogatásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólás: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A VFG Bizottság megtárgyalta a napirendi pontot, a határozati javaslatot elfogadásra 
javasolja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 13. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 13. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazattal - 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
244/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért „A nagyatádi Idősek 
Otthona megfiatalítása” című, maximum 40.000.000 Ft összköltségű projekt TIOP 3.4.2-
08/1 pályázati felhívásra a Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulása 
által történő benyújtásával, és forrásátadás keretében biztosítja a pályázathoz 
szükséges, maximum 2.400 eFt önerőt.  
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
14.) Előterjesztés a Városi Könyvtár rekonstrukció pályázati támogatásának forrás-és 

költségösszetételének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 14. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 14. napirend határozati javaslatát 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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245/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Városi Könyvtár 
rekonstrukciója elnevezésű beruházás megvalósításával, a forrásösszetételének 
módosulásával, az alábbi költségvetési és forrásösszetétel-módosulást jóváhagyja: 
 
1./ Nagyatád Város Önkormányzata lemond a Nagyatádi Városi Könyvtár 
rekonstrukciójára 2006. évre megítélt, fel nem használt, 2007. október 30-ig le nem 
hívott 50.000 Ft támogatási összegről. 
 
2./ Városi Könyvtár rekonstrukció forrásösszetétele: 
                                                                Adatok ezer forintban 
Források megnevezése 2006 2007 Összesen 
Saját forrás 21,5 7.887,349 7.908,849 
Hitel 0 0 0 
Vissza nem térítendő 
TRFC támogatás 

0 8.450,000 8.450,000 

Egyéb támogatás    
Egyéb forrás    
Fejlesztés összértéke 21,5 16.337,349 16.358,849 

 
3./ Városi Könyvtár rekonstrukció költségtáblázata   Adatok ezer forintban 

 
 

4./ Városi Könyvtár rekonstrukció költségtáblázatának részletezése: 

adatok ezer Ft-ban 

Költségelem megnevezése Mennyiség 
(db/fő/m2) 

Nettó 
egységár

a 

Összes 
nettó 

költség 
(Nettó egységár 

* db) 

Vissza nem 
igényelhető 

ÁFA 

Költség 
összesen 

1)    20%  

Megnevezés 2006 2007 Összesen 
Épületek, építmények létesítése, 
vásárlása, átalakítása 

17,917 13.614,457 13.632,374 

Gépek, berendezések 0 0 0 
Egyéb (megnevezés) 0 0 00 
Tárgyi eszközök összesen: 17,917 13.614,457 13.632,374 
b.) Immateriális javak (megnevezés:) 0 0 0 
c.) Fejlesztési célú pénzeszközök 
átadása 

0 0 0 

d.) Turisztikai rendezvény esetén 
anyagjellegű ráfordítások 

0 0 0 

e.) Turisztikai rendezvény esetén 
személyjellegű ráfordítások 

0 0 0 

Nettó összesen:  
(a +b+c+d+e) 

17,917 13.614,457 13.632,374 

f) Vissza nem igényelhető Áfa 3,583 2.722,892 2.726,475 
A fejlesztés pénzigénye összesen:  
(a+b+c+d+e+f) 

21,5 16.337,349 16.358,849 



 25 

2)      
Épületek, építmények 
létesítése, vásárlása, átalakítása 
összesen 

     

1)Homlokzati falszárító 
vakolatrendszer 

1  684,767 136,953 821,720 

2)Belső falszárító 
vakolatrendszer, festés 

1  6.975,608 1.395,122 8.370,730 

3)Központi fűtés korszerűsítése 1  1.587,188 317,438 1.904,626 
4)Világítás korszerűsítés 1  3.245,232 649,046 3.894,278 
5)Vagyonvédelmi és tűzjelző 
rendszer kiépítése 

1  1.139,579 227,916 1.367,495 

Egyéb összesen      
Tárgyi eszközök összesen 5     
1)      
2)      
Immateriális javak összesen      
1)      
2)      
Fejlesztési célú pénzeszközök 
átadása összesen 

     

1)      
2)      
Turisztikai rendezvények 
esetén anyagjellegű 
ráfordítások összesen 

     

1)      
2)      
Turisztikai rendezvények 
esetén személyjellegű 
ráfordítások 

     

Mindösszesen 5  13.632,374 2.726,475 16.358,849 

 
A Képviselő-testület a saját erő összegét a város költségvetési rendeletében biztosítja. 
Felkéri a város polgármesterét, hogy a költségvetési rendeletben történő átvezetésről 
gondoskodjon. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés a 140010207D számú CÉDE támogatás költségösszetételének 

módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 15. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 15. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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246/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 140010207D számú 
CÉDE támogatás forrásösszetételének alábbi módosításával.  

A fejlesztés költségelőirányzata  
     adatok Ft-ban 

Megnevezés 2007. 

a)  Épületek, építmények létesítésének, vásárlásának, 
átalakításának költségei 

915.492.884 

b)  Földterület vásárlása 0 

c)  Gép, berendezés, jármű 0 

d)  Egyéb 9.381.199 

e) Tárgyi eszközök összesen /a)+b)+c)+d)/ 924.874.083 

f) Immateriális javak 0 

g) Fejlesztési célú pénzeszköz átadása 0 

h) Fejlesztés nettó költsége /e)+f)+g)/ 924.874.083 

i) Vissza nem igényelhető ÁFA 184.974.817 

j) Fejlesztés bruttó költsége / h)+i)/ 1.109.848.900 

A fejlesztés támogatott költségei: 
Adatok forintban 

 Megnevezés Mennyiség 
Nettó költség 

Ft 
Áfa 

Bruttó 
költség Ft 

 Épület, építmény 
létesítése, átalakítása 

 915.492.884 183.098.577 1.098.591.461 

1. 
 

Épület, építmény 
létesítése, átalakítása 

 915.492.884 183.098.577 1.098.591.461 

 Ingatlan vásárlás      

2. Ingatlan vásárlás 
összesen 

 0 0 0 

 Gépek, berendezések  0 0 0 
3. Gépek, berendezések  0 0 0 
 Egyéb- műszaki 

ellenőrzés 
 9.381.199 1.876.240 11.257.439 

4. Egyéb költségek összesen  9.381.199 1.876.240 11.257.439 
5 Tárgyi eszközök összesen 

(1.-4.) 
 924.874.083 184.974.817 1.109.848.900 

 Immateriális javak  0 0 0 
6. Immateriális javak 

összesen 
 0 0 0 

 Fejlesztési célra átadott 
pénzeszközök  

 0 0 0 

7 Fejlesztési célra átadott 
pénzeszközök összesen 

 0 0 0 

 Fejlesztés összköltsége   924.874.083 184.974.817 1.109.848.900 
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(5-7) 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti díj 

megállapításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 16. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 16. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
247/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
álló bel- és külterületi mezőgazdasági művelésű és kert hasznosítású ingatlanok bérleti 
díját a 2008/2009-es mezőgazdasági évre nem emeli. A bérleti szerződéseket az előző 
évben alkalmazott bérleti díjakkal kell megkötni a 270/2007. (VIII. 30.) és a 240/1999. 
(IX. 30.) számú határozatokkal biztosított kedvezmények figyelembevételével. 
 
Határidő: 2009. szeptember 30. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatádi Ipari Parkban lévő nagyatádi 2707/10 helyrajzi számú 

beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 17. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 17. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
248/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, a Nagyatádi Ipari Parkban lévő, nagyatádi 2707/10 helyrajzi 
számú, 9.982 m2 nagyságú beépítetlen ingatlant értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlanra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
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- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 
pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 

 
3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel azonos 
összegben határozza meg, azaz 1.000.-Ft/m2+ÁFA, összesen: 9.982.000.-Ft+ÁFA, 
azaz Kilencmillió-kilencszáznyolcvankettőezer forint + ÁFA, ami bruttó 
11.978.400.-Ft, azaz bruttó Tizenegymillió-kilencszázhetvennyolcezer-négyszáz 
forint. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a vételárat az adás-

vételi szerződés aláírásával egyidőben, egy összegben kell megfizetnie az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára. 

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben Nagyatád Város Önkormányzata készíti az adás-vételi 

szerződést, akkor a szerződés kötési költség, ami a bruttó vételár 1 %-a, de 
minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget, az ingatlan tulajdonjogát 
elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével egyidőben kell megfizetnie 
az önkormányzat a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál 
vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 500.000.-Ft, azaz Ötszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlan a város jóváhagyott Helyi Építési Szabályzata, az 

OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, és 
a vonatkozó jogszabályok betartásával építhető be. 
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Az ingatlant az adás-vételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 

 
Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adás-vételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. Az 
önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az eladó a telket az 
értékesítési ár évenként 5 %-ával csökkentett összegében vásárolja vissza. Az 
erre vonatkozó rendelkezést kötbérként kell érvényesíteni. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, a Somogyi Hírlapban, valamint rövidített formában a 
Nagyatádi Városi Televízióban. 
 

5. A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 

Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 

18.) Előterjesztés a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő nagyatádi 0220/14 helyrajzi 
számú telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
14.277 m2 alapterületi terület, mely a volt Fegyelmező Laktanya területén helyezkedik el. 
Rajta áll egy 1.057 m2-es épület, melynek értéke 253.680 Ft. Javaslatuk, hogy kerüljön 
meghirdetésre az ingatlan 4.283.100 Ft-os terület vételáron. Ez 300 Ft összeget jelent m2-ként.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólás: 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A VFG Bizottság is tárgyalta a napirendi pontot, teljes mértékben támogatják az értékesítést. 
Javaslatuk, hogy a bevezető útját tisztítsák ki, az értékesítés megkönnyítése-meggyorsítása 
miatt. A fák nagyon benőtték az út melletti területet, ritkításukkal láthatóvá válik az eladásra 
kínált terület.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 18. napirend határozati javaslatát. 
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A képviselő-testület a 18. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett - elfogadja (Bakos József képviselő nem szavazott) és a következő határozatot hozza: 
 
249/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában álló, a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/14 
helyrajzi számú 14.277 m2 alapterületű beépített telephelyét értékesítésre kijelöli. 

 
2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephelyre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott beépített telephely értékesítési 
feltételeit az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban 
foglaltak szerint határozza meg: 

 
a.) A telephely értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel azonos 
4.536.780.-Ft, azaz Négymillió-ötszázharminchatezer-hétszáznyolcvan forint, 
mely összeg ÁFA mentes, amelyből: 
- A telek alap vételára négyzetméterenként 300.-Ft, a 14.277 m2 alapterületű 

telekre összesen 4.283.100.-Ft, azaz Négymillió-kettőszáznyolcvanháromezer-
egyszáz forint. 

- A területen lévő épület vételára négyzetméterenként 240.-Ft, a 1.057 m2 
épületre összesen 253.680.-Ft, azaz Kettőszázötvenháromezer-
hatszáznyolcvan forint. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerő a pályázati licit során 

kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, egyösszegben 
kell megfizetnie az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti, az adás-vételi szerződéskötés költsége, 

amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az összeget, 
a telephely tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
f.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 300.000.-Ft, azaz Háromszázezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 



 31 

Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának 
hirdető tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 

7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

  
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő nagyatádi 0220/16 helyrajzi 

számú telephely értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 19. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 19. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 14 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
250/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonában álló, a volt Fegyelmező Laktanya területén lévő, nagyatádi 0220/16 
helyrajzi számú 10.147 m2 alapterületű beépítetlen telephelyét értékesítésre 
kijelöli. 
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2. A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephelyre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott telephely értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) A telephely értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 

egyben a licit alapja is az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben megjelölttel 
azonos azaz négyzetméterenként 300.-Ft+ÁFA, a 10.147 m2 alapterületű 
telephelyre összesen 3.044.100.-Ft+ÁFA, azaz Hárommillió-negyvennégyezer-
egyszáz forint + ÁFA, ami bruttó 3.652.920.-Ft, azaz bruttó Hárommillió-
hatszázötvenkettőezer-kilencszázhúsz forint. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerő a pályázati licit 

során kialakult vételárat az adás-vételi szerződés aláírásával egyidőben, 
egyösszegben kell megfizetnie az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank 
Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára. 

 
 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 

- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, útra történő rácsatlakozások, esetleges 

közműkiváltások költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- szükség esetén közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti, az adás-vételi szerződéskötés 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. 
Ezt az összeget, a telephely tulajdonjogát elnyerőnek az adás-vételi 
szerződés megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába készpénzbe befizetnie. 

 
g.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 300.000.-Ft, azaz Háromszázezer 

forint, amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
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4. A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának 
hirdető tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi 
Városi Televízióban. 

 
5. A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatásával a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6. A Képviselő-testület a telephely értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
 

7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 
fenntartja. 

  
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Csokonai utca 10. szám alatti ingatlan előtt lévő közterület 

egy részének telekhatár rendezés célú értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Bejön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 20. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 20. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
251/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2008. március 27-i 

ülésén hozott 96/2008. (III. 27.) számú határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
2. A Képviselő-testület a Nagyatád, Csokonai utca 10. szám alatti ingatlan előtti 

nagyatádi 478 helyrajzi számú önkormányzat tulajdonában álló közterületből egy 
50 m2-es területésznek a Csokonai utca 10. szám alatti ingatlan tulajdonosai (dr. 
Pelyhe János és felesége Nagyatád, Csokonai utca 10. szám alatti lakosok) részére 
történő telekhatár rendezés címén  - pályázati eljárás mellőzésével – történő 
értékesítésével, valamint a mellékelt vázrajzon feltüntetettek szerint a Csokonai 
utca 10. szám alatti területhez csatolásával egyetért tekintettel arra, hogy: 

- a területrész közterületként nem funkcionál, 
- a telekhez csatolása a hatályos helyi építési szabályzat előírásaival nem 

ütközik. 
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3. A Képviselő-testület a 2. pont szerinti telekhatár rendezés érdekében, az 

önkormányzat tulajdonában álló nagyatádi 478 helyrajzi számú közterületből 50 
m2-es területrészt – az előterjesztéshez mellékelt térképvázlaton megjelöltek szerint 
– értékesítésre kijelöli. 

 
4. A Képviselő-testület a nagyatádi 478 helyrajzi számú területrész vételárát 

négyzetméterenként 3.000.-Ft+ÁFA(20%), összesen 150.000.-Ft+ÁFA, azaz 
Egyszázötvenezer forint + ÁFA, ami bruttó 180.000.-Ft, azaz bruttó 
Egyszáznyolcvanezer forint összegben állapítja meg azzal, hogy a fenti vételáron 
felül a vevőket terheli: 

 - a telekalakítási eljárás során felmerülő valamennyi költség, 
- a telekkitűzés költsége,  

 - az esetleges közmű áthelyezések, kiváltások költsége, valamint szolgalmi jog 
bejegyzések, 

 - a szerződéskötés költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 
15.000.- Ft. 

 
5. A Képviselő-testületi döntést követő 15 napon belül a felek adás-vételi előszerződést 

kötnek. A végleges adás-vételi szerződés aláírására a telekalakítási határozat 
jogerőre emelkedését követő 30 napon belül kerül sor. 

 
6. A vételár egyösszegű megfizetésére a végleges adás-vételi szerződés aláírásával 

egyidejűleg kerül sor. 
 
7. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződések aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
21.) Előterjesztés a volt Tanműhely és kiszolgáló helyiségekre bérleti jogviszony 

biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
A Magyar Iparszövetség Oktatási Központ Alapítvány a csatolt levelükben azzal a kérdéssel 
fordult az önkormányzathoz, hogy annak tulajdonában álló Nagyatád, Dózsa György utca 
100. szám alatti tanműhely épületre biztosítson bérleti jogot számukra oktatási célra. Az 
ingatlanban fogyóelektródás hegesztő képzést szeretnének szervezni, amely során 
munkanélkülieket képeznének tovább. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 21. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 21. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
252/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Dózsa György 
utca 100. szám alatti tanműhely és kiszolgáló helyiségek bérleti jogának elnyerésére a 
19/2008. (I. 24.) számú határozatával elfogadott és meghirdetett pályázati felhívását 
2008. augusztus 29. napjával visszavonja. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
22.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
Ormai István polgármester: 
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság elnökét, Boros Bálintot kérdezi, hogy van-e 
hozzáfűznivalója a beszámolójukhoz? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási Kulturális és Sport Bizottság elnöke: 
A Bizottság alaposan megtárgyalta a témákat, támogatja és elfogadásra javasolja azokat a 
képviselő-testület felé.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 22. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 22. napirend határozati javaslatát egyhangúlag – 15 igen szavazat 
mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
253/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Oktatási, Kulturális és 
Sport Bizottság 2008. augusztus 27-i ülésén – átruházott hatáskörben – hozott 
döntéseiről szóló beszámolót elfogadja.  
 
23/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A két ülés közötti időben végzett tevékenységek között említésre kerül a Határtalan Játék 
Nemzetközi Sportfesztivál. Ha jól tudja, ezen esemény össze volt kötve több rendezvénnyel 
együtt. Érdeklődik, hogy miért csak 17:30-tól lehetett ingyenesen látogatni a rendezvényeket?  
 
Ormai István polgármester: 
Ez nem a polgármesteri tevékenységgel összefüggő kérdés. A rendezvények a Városi Strand 
területén lettek megrendezve, ahol belépőjegyet szednek. Ha a képviselő-testület úgy dönt, 
hogy külön soron biztosítani fogja a Fürdők és Sportlétesítmények számára egy nyári 
szombati bevételét, abban az esetben nem látja akadályát az ingyenes belépésnek.  
Kéri a képviselő urat, hogy próbálja meg megtalálni a kompetens helyeket, ahova az egyes 
kérdések tartoznak.  
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Melsin Valentin képviselő: 
„Polgármester úrnak sikerült félrevinnie a kérdést. Ide van írva, ezért bátorkodtam 
megkérdezni.” 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót 13 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
254/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
23/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólás: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A jegyző által a képviselő-testület két ülése között végzett tevékenységéről szóló 
beszámolójának utolsó bekezdésében szerepel, hogy: „Az Állami Számvevőszék 2008. évi 
ellenőrzési terve alapján ellenőrizte az önkormányzat gazdálkodási rendszerét. A helyszíni 
ellenőrzés megtörtént, eredményéről még nem kaptunk írásos jelentést.” 
Kéri a jegyző asszonyt, hogy ha megérkezik a jelentés, az egész anyagból szeretne kapni egy 
másolatot.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző:  
Az anyagot a képviselő-testület elé kell terjeszteni, külön kérés nélkül is. Tárgyalni fogja a 
testület.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a tájékoztatót. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót 14 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
255/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a 

polgármesteri hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzata képviselő-testülete tudomásul veszi Ormai 

István polgármester 30 éves közszolgálati jogviszonya alapján járó jubileumi 
jutalom kifizetésére tett intézkedésről szóló tájékoztatást.  
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24.) Interpellációk, kérdések  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
A Honvéd közben az utca létesülésekor egy telek kisajátítása során az út szélére szorult egy 
máig is veszélyes állapotban, betemetetlenül lévő kút. Kéri a kút megszüntetését.  
 
Kérdést szeretne feltenni. A hobbykertek tulajdonosai feltették a kérdést, a kisebb utcákban az 
út felületét is benövi a fű. A telekhatár mellett hány méterig kell lekaszálniuk a füvet?  
 
Javasolja, hogy a nyomda sarkánál kirakott két pad kerüljön áthelyezésre a Széchenyi parkba 
a Schwinn Csepeltől az Atád Áruház irányában lévő út mellé.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Ismeri a kút problémáját és annak állapotát. Árajánlatot kértek annak megszűntetésére, mely 
jelen pillanatig még nem érkezett meg. Szándékukban áll a megszűntetése, a balesetveszély 
miatt.  
 
Ormai István polgármester: 
A kút megszüntetésére a határidő: 2008. október 15.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Dr. Novák János képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 13 igen 
szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester: 
Mire irányul Dr. Novák János képviselő úr felvetése?  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Úgy véli, hogy a telekhatárhoz mért 2-3 méter szélességig történő kaszálás elvárható a 
hobbykertek tulajdonosaitól.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Hulladékos rendeletben a köztisztasági szabályok alapján a járda és a járda előtti 
vízelvezető árok tisztítása az ingatlan tulajdonos feladata.  
 
Ormai István polgármester: 
Felkéri a képviselő urat, hogy a hobbykertekkel kapcsolatban ezt az elvet kövesse.  
A padokkal kapcsolatban válasza, hogy vásároljon a város még 4 padot a Széchenyi park fő 
gyalogútjára.  
 
Piri Attila képviselő: 
Mindkét interpellációja az Ács utcát érinti.  
A Gyár utca NY-i oldalán a közlekedési domború tükör nem látható megfelelően az elé lelógó 
fák lombjai miatt, valamint amiatt, hogy a tükör lefelé van hajlítva. 
A Gyár utca D-i oldali bejárójánál lévő bokrok behajolnak az úttestre, végigkarcolva ezzel a 
bejáró autók oldalát.  
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Ormai István polgármester: 
A tükör állapotát meg kell vizsgálni, környékét ki kell tisztítani. Felkéri a Városgondnokság 
és a Műszaki Iroda vezetőjét a teendők elvégzésére. A D-i oldalon lévő bokrok ügyében 
vizsgálják meg, hogy ki az illetékes, és ezt követően végezzék el a terület kitisztítását.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Piri Attila képviselőt és a képviselő-testületet, hogy az 
interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Piri Attila képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ egyhangúlag - 13 
igen szavazattal - elfogadja. 
 
Bakács Tiborné képviselő: 
Kéri, hogy a nyomda előtt lévő két padot ne mozdítsák el onnan, az a fiatalok kedvelt 
találkozóhelye.  
A Hunyadi utca É-i oldalán lévő lakók panaszkodnak, hogy túlságosan nagy a teherforgalom 
a 68-as főúton. Lehetséges-e, hogy valahogy korlátozásra kerüljön ott a forgalom? Az 
elkerülő út mikor fog elkészülni?  
 
Kimegy az ülésteremből Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A 68-as számú főközlekedési út forgalmának korlátozása nem lehetséges. Az egy országos 
közút, melynek a tulajdonosa az Állam illetve a Közútkezelő Kht. Lehetne kérni 
sebességkorlátozást, de az alapproblémát sajnos az nem oldaná meg.  
Az elkerülő útra vonatkozóan létezik egy terv, mely szerint a 68-as főút felújítása és a 
nagyatádi elkerülő út megépítése 2010-2011-es időszakban a kivitelezés szintjén megvalósul. 
A Közlekedésfejlesztési Operatív Program Európai Uniós támogatásokra vonatkozó program, 
melyben ugyanezen határidővel nevesítve szerepel ezen elkerülő út megépítése.  
Teljesen megalapozott Bakácsné képviselő asszony észrevétele, mert tapasztalják, hogy a 
városban a 68-as úton összességében megnövekedett a gépjármű-forgalom. Az elkerülő út 
átadását követően lehet meglátni azt, hogy hogyan lehet csökkenteni még a forgalmat. A 
szakemberek 35%-ra becsülik az ez által elérhető minimális csökkenést.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 11 fő 
Bejön az ülésterembe Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A képviselő-testület az év elején a költségvetés tárgyalásánál elfogadta, hogy a Munkás utca – 
Zrínyi utca kereszteződésében a vízelvezető csatorna, illetve az áteresz feltárásra és 
kijavításra kerül. Mikorra várható ennek a munkának az elvégzése? 
 
A város tisztaságát figyelembe véve felhívja a figyelmet a SPAR Áruház környékének 
tisztántartására. Javaslata, hogy az áruházat meg lehetne keresni, hogy a parkolót és környékét 
takarítsák.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az áteresz javítása azért nem készült el eddig, mert – ahogyan képviselő úr is már értesült róla 
– a Zrínyi utcában útfelújítási munkálatok lesznek. Nem célszerű két különböző időpontban 
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felbontani az útszakaszt. Egy ütemű felbontást és helyreállítást kívánnak megvalósítani 2008. 
szeptember 15. – és november 15. között.  
 
A SPAR Áruház tulajdonosának – úgy ahogyan ezt már a PENNY Marketnél is tették – 
felszólító levelet fognak küldeni a parkoló tisztántartása végett.  
 
Csendesné Murányi Ibolya képviselő: 
Több frekventált helyről sajnálatos módon eltűntek a régi típusú szemeteskukák. 
Szándékozik-e az önkormányzat ezeket pótolni?  
 
A Központi Temetőben a régi nagy fák elöregedett ágai veszélyt jelentenek a környezetükben 
lévő sírokra, egy vihar esetén megrongálhatják azokat.  
 
Ormai István polgármester: 
A szemetes kukákat nem az önkormányzat szedi be, beszedik helyettük mások… Az 
úgynevezett gázpalackos szemetes edények alumíniumból vannak, melyek kelendőek… 
Fém rácsos szemetes edények pótrendelése folyamatban van, a hiányzó szemeteskukákat 
pótolják, amit lehetséges. Türelmet kér az üggyel kapcsolatban.  
 
A Központi Temetőben lévő elöregedett fákat megvizsgáltatják. Korábban kivágták a fasort, 
egy nagyobb fejlesztést kívánnak ott megvalósítani, melyről a költségvetési koncepciónál 
részletesebben beszélnek. Összesen 3 nagy fa maradt ott, melynek állapotát szemrevételezteti.  
 
Greller Károly képviselő: 
Örömmel olvasta, hogy az előző ülésen felvetett interpellációját – miszerint kerüljön 
kihelyezésre az Aradi utcai Óvoda elé egy biztonsági korlát – megvizsgálták és indokoltnak 
találták annak elhelyezését. A Műszaki Iroda tájékoztatása szerint, a Művelődési Ház előtt 
kihelyezett korláthoz hasonlót lehet elhelyezni az Óvoda bejáratához.  
Kérdése, hogy mikorra várható annak elhelyezése? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Amint a Városgondnokság kapacitása lehetővé teszi, elkészítik és felszerelik a korlátot.  
 
Ormai István polgármester: 
Ezeket a korlátokat, a kerékpár-tárolókat a Városgondnokság saját maga gyártja a 
műhelyében. A Városi Uszodánál lévő kerékpár-tárolókat mind-mind a Városgondnokság 
készítette. A felvetés megalapozott, melyet el is fogadtak. Türelmet kér az ügyben. 
 
Hubay Sándor képviselő: 
A Kossuth Lajos utca 12. szám alatt lévő épület lakói panasszal éltek, miszerint áldatlan 
állapotok vannak a biztosítónál lévő átjáróban és környékén. Fiatalok rendszeresen ott 
randalíroznak, mely kellemetlen a lakók számára. Kérik az önkormányzat segítségét a 
nyugalmuk érdekében.  
 
A Kossuth Lajos utca Nyugati oldalának végén a Gyár utca kezdeténél az utolsó négy ház 
lévő csapadékvíz elvezető-folyóka van, mely már nem tölti be a funkcióját, két porta előtt 
hiányzik is. Ennek híján nem folyik el a csapadékvíz egy esőzés során, hanem a házak 
lábazatához kerül.  
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Ormai István polgármester: 
Az első említett jelenség „vándorol” a városban, ismert a probléma. Az éjszakai 
rendzavarások, garázdaságok ügyében a rendőrséghez tudnak fordulni segítségért.  
 
A Kossuth utca végén lévő csapadékvíz-elvezető árok elkészítése „régi adóssága” a városnak. 
Megvizsgálják a helyzetet, költségelik, legkésőbb 2009. április 30-ig el fogják végezni a 
munkákat.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Hubay Sándor képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Hubay Sándor képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 13 igen 
szavazattal, 2 tartózkodás mellett - elfogadja. 
 
Kovács Károly képviselő: 
A 68-as főúton a „Solar kanyarban” a négy sávos úton nem látszanak a sávok, ezáltal 
balesetveszélyessé vált a szakasz. Kihez tartozik ez a feladat? Kéri annak felfestését. 
 
Ormai István polgármester: 
„Nem veszed rossz néven képviselő úr, de abban biztos vagy, hogy nem hozzánk, ugye?” 
A 68-as főút a Magyar Közútkezelő Kht-hez tartozik, akik számára 2008. szeptember 2-ig 
levélben jelezni fogják a problémát.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Kovács Károly képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Kovács Károly képviselő, és a képviselő-testület az interpellációra adott választ 13 igen 
szavazattal, 2 tartózkodás mellett - elfogadja. 
 
256/2008. (VIII. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

1.) A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét, hogy: 
 

•••• A Honvéd közben lévő veszélyes állapotú kút megszűntetéséről 
gondoskodjon. 
Határidő: 2008. október 15. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 

• A Táncsics utca D-i oldalán lévő bokrok esetében intézkedjen az útra 
kihajló fák levágásáról 

• SPAR Áruház figyelmét hívja fel, a parkoló és az áruház környékének 
tisztántartására.  

• A Kossuth Lajos utca végén, a Gyár utca kezdeténél csapadékvíz-elvezető 
árok kiépítéséről intézkedjen 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 

• Írásban kérje a Magyar Közútkezelő Kht-tól a 68-as út útburkolat 
jeleinek újrafestését 
Határidő: 2008. szeptember 02. 
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Felelős: Svégel Gábor irodavezető 
• Írásban jelezze a Nagyatádi Rendőrkapitányságnak, hogy a Kossuth 

utcában az éjszakai randalírozások, zajongások zavarják az ott élők 
nyugalmát, intézkedjenek az ügyben.  
 

2.) A Városgondnokság vezetőjét, hogy: 
 

• A hobbykerteknél lévő út mentén végezzék el a fű lekaszálását 
• A Táncsics utca Ny-i oldalán lévő domború közlekedési tükröt takaró 

fenyőágakat vágják le 
 
25.) Egyebek 
 
Ormai István polgármester: 
Tájékoztatja a képviselő-testület, hogy augusztus 20-án Dr. Kovács Ildikó jegyző a Köz 
Szolgálatáért Érdemjel arany fokozata kitüntetést kapta meg. Köszöni jegyző asszony eddigi 
munkáját és gratulál a kitüntetéshez.  
 
Augusztus 20-án átadásra került a Zenepavilon a Széchenyi téri parkban egy hangulatos 
ünnepség keretében, nagy érdeklődés mellett. Az alépítményét, a lépcsőket és az emelvényt 
Európai Uniós támogatással a Széchenyi park rekonstrukciója során építették. A tervezést 
Lőrincz Ferenc tervező abban az időben tervezte, ebből a pénzből. A felépítmény 2.958.000 
Ft-ba került. 320.000 Ft támogatást kaptak rá a Jobb Közéleti Körtől.  
 
Az Apolló Gumigyár létesítése a sajtóban elég hosszasan taglalt téma volt a közelmúltban. 
Fontos fordulatai vannak a témakörnek. Amikor kiderült, hogy Gyöngyösön nem tudják 
megvalósítani a beruházást, akkor a sajtóhíreket követően felmerült benne, hogy milyen jó 
lenne, ha Nagyatádra települne a gyár. Egyeztetést végzett a bizottsági elnökökkel, 
alpolgármester urakkal, egy kezdeményezéssel élt a Nemzeti Fejlesztési és Gazdasági 
Minisztériumhoz, Bajnai Gordon miniszter úrhoz, másrészt pedig a befektetéseket szervező 
ITD Hungary Kft-hez (ők bonyolítják a részleteket). A laktanyák területét jelölte meg 
lehetséges helyszínként. Jelezte, hogy a kistérség illetve a szomszédos kistérség jelentős 
munkaerő-kapacitással rendelkezik.  
Érdekes és tanulságos a folyamat. A befektetőknek hosszú listájuk van arról, hogy milyen 
feltételeket kívánnak biztosíttatni számukra. A sajtóban e feltételek közül kettőt közöltek: az 
egyik az, hogy egyórányira legyen Budapesttől, (ami módosítható) illetve, hogy 20-30 
kilométerre legyen az autópályától. Ennek ellenére fontosnak tartja, hogy jelentkezett a város. 
Várja az eredményt, hogy szerepel-e Nagyatád azon a „kis listán”, melyen körülbelül 40 
jelentkezőből összeállítanak egy 5-10-es listát. A befektetés-szervező kft-nél ismerik a várost, 
azonnal tudták a laktanya helyzetét, helyét, méretét, állapotát, tulajdonviszonyát. Amennyiben 
számolnak Nagyatáddal, további döntések meghozatala válik szükségessé.  
 
Komoly problémaként jelentkezett a gyorsvonati összeköttetés megszüntetése Somogy megye 
illetve Budapest és Pécs irányában. A felvetésükre és megkeresésükre megkapták A 
Minisztériumból a választ, miszerint a Somogy Intercity marad, ám nem tisztázott még a 
pécsi irányba a gyorsvonati közlekedés kérdése. Ismét elkezdtek ezzel foglalkozni, illetve 
Nagyatád – Somogyszob viszonylatban az Intercityhez való csatlakozás az oda és a hazajutás 
szempontjából. Az Intercity megmarad, a csatlakozást és a pécsi viszonylatot továbbra is 
vizsgálják. Nincs még végleges menetrendi terv, de felvették a kapcsolatot az illetékesekkel.  
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A Szociális és Munkaügyi Minisztériumhoz elküldött felterjesztésükre - mely a szociális 
juttatások egy részének természetben való biztosításáról szólt - választ kaptak. A most 
készülő családtámogatások felülvizsgálatát szolgáló programban figyelembe fogják venni. 
Örül, hogy szinkronban vannak a mostani gondolkodással. Ez nem a munka és segély, ez a 
családtámogatásos juttatások. Ennek a természetbeni biztosítása. Most vizsgálják felül, egy új 
szabályzás fog jelentkezni.  
 
60 millió Ft működési célú támogatást kapott az önkormányzat az Önkormányzati 
Minisztériumtól ez a támogatás tavaly 35 millió, azelőtt 30 millió Ft volt. Egy 10 milliós tételt 
2007-ben kaptak, mely visszatérítendő. Jelenleg azon dolgoznak, hogy azt ne kelljen 
visszafizetni.  
 
Szeptember 2-án kedden délután 14:00-ra meghívja a tagokat és a jegyző asszonyt egy 
bejárásra a Gimnáziumhoz.  
 
Szeptember 1-15-ig 10:00-18:00-ig 8 órás időszakban, szeptember 16-30-ig 6:00-14:00-ig 
hivatalos terheléses próbaüzem keretében az úszók rendelkezésére áll a Városi Uszoda 
létesítménye. A munkatársak tájékoztatása szerint október 1-től várható a teljes üzemben való 
működés elindulása. A várható nyitva tartást 6:00-20:00-ig tervezik. 2008. augusztus 29-én a 
kistérségi igénybevételről fog tárgyalni a polgármester urakkal.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Hiller István ’68-as, Csehszlovákiai bevonulással kapcsolatban tett bocsánatkéréséből idéz, 
melyet az ülés előtt kapott Molnár János bácsitól, úrtól:  
„Bocsánatot kérni erkölcsi kötelesség és tisztesség” 
A dolog előzménye az volt, hogy egy háromoldalú beszélgetésen vett részt a polgármester 
úrral és Molnár János bácsival. Végigbeszélték nyugodt, korrekt körülmények között az egész 
Kiszely utca 8-10. számú ház panelprogramját. Sok félreértést sikerült higgadtan tisztázni. 
Elismeri, hogy több embernek is okozott megbántódást akár önérzetében, akár jogérzetében. 
Tőlük – többek között Bakos József képviselőtársától - korábban már elnézést kért. Az idézet 
arra hívta fel a figyelmét, hogy elnézést kérni nem ugyanazt jelenti, mint bocsánatot kérni, 
ezért akiket önérzetében és jogérzetében megsértett, illetve akik úgy érzik, hogy kizárólag az 
ő személye volt az akadálya annak, hogy a projekt nem valósult meg, azoktól ezúton 
bocsánatot kér, melyet saját elhatározásából tesz.  
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
Tájékoztatja a tisztelt képviselő-testületet, hogy a Nemzeti Iskola felújítási Pályázat 
eredményét ismertették a pályázat elbírálók. A program egy rendkívül nagy volumenű 
elképzelésnek indult. Az országból több mint 1410-en nyújtottak be pályázatot a felhívásra, 
ebből közel 500 pályázat megfelelt a kiírásnak, Somogy megyéből 11 olyan pályázatot 
fogadtak el, mely nyertesnek tekinthető. A nyertesek között van Nagyatád Város 
Önkormányzatának pályázata, melyet 1 milliárd forint értékben elfogadott a bíráló testület. 
Kutas Község Önkormányzatának 714 millió forintos összeget ítéltek. Barcs város nevelési-
oktatási intézménye fejlesztésére 1,2 milliárd forintot kapott. További intézmények és 
önkormányzatok is bekerülhetnek a programba, a 2009-2010-es és a 2010-2011-es tanévre a 
projektek meg is valósulnak.  
A 68-as főút várost elkerülő szakaszával kapcsolatban informálja a testületet, hogy az 
egyeztetések megtörténtek, technikai felmérések-kijelölések megkezdődtek. Bajnai Gordon 
miniszter úr Suchmann Tamást és őt kérte meg, hogy a „68-as utas projektet” segítsék 
megvalósítani.  
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Ormai István polgármester: 
Végleges műszaki terveket kell készíteni az iskola felújítási projekt elnyerésével 
kapcsolatban. 1,2 milliárd forintos beruházásról van szó. Ekkora beruházást nem valósítottak 
meg a rendszerváltás óta Nagyatádon. Olyat kell létrehozniuk, mely a közoktatást 
hosszútávon, jól szolgálja. Hasznos, hatékony működést tegyen lehetővé. Bekerül a falai közé 
a Zeneiskola, önálló traktusban, hangszigetelt termekkel. A Nevelési Tanácsadót, Pedagógiai 
Szakszolgálatot szintén önálló traktusban 700 m2-es aula kerül kiépítésre, kamaraterem, 
tornacsarnok létesül. Szoros a határidő. Intenzíven dolgoznak, természetesen a partnereken is 
múlik a beruházás megvalósítása. Ez egy történelmi lépés. Az alapfokú közoktatás hosszú 
távon, feltételeit tekintve rendezett lesz Nagyatádon. Azért is nagyon fontos ez, mert a Dél-
Dunántúli régióban a közoktatás infrastrukturális, beruházás jellegű támogatására nincs újabb 
kiírás 2013-ig. A rendelkezésre álló, lehatárolt forrásokat kiosztották. Köszöni az előkészítés 
során végzett szakmai és műszaki munkát. További sok sikert és jó munkát kíván a 
feladathoz.  
 
Bakos József képviselő: 
Örömmel üdvözli az új program indulását. Azonban felhívja a figyelmet, hogy volt már olyan 
nyertes program Nagyatádon, melyből nem valósult meg semmi.  
Valóban korábban már elnézést kért Dr. Novák János tanácsnok úr tőle, melyet akkor el is 
fogadott. Örömmel vette volna, ha ezt már az elején megteszi.  
Kérdése a miniszter úrhoz szólt volna, sajnálattal vette tudomásul, hogy ő ma nem jelent meg 
az ülésen. A TV-ben említette, hogy a döcögő OLLÉ program fellendítése érdekében a 
sanyarú sorsú önkormányzatoknak a kapott 60 millióhoz hasonló keretet említett. 
Polgármester urat kérdezi, hogy tud-e erről a keretről? Milyen jellegű az? Van-e remény arra, 
hogy a Nagyatádon is megrekedt műfüves pálya elkészül-e? 
 
Ormai István polgármester: 
Miniszter úrnak nem kötelessége a testületi üléseken részt venni, kormányzati elfoglaltsága 
van. 
Nem rekedt meg a műfüves pályaépítés Nagyatádon, testületi döntést hoztak arról, hogy ha a 
lehetőségek engedik, megépítik, a megvalósítás útján van.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1640 órakor 
bezárja. 

K.m.f. 
 
 
 
 Ormai István Dr. Kovács Ildikó 
 polgármester jegyző 
 
 
 
 
 
 Piri Attila   Tátrai Jenő 
 képviselő képviselő 

jegyzőkönyv hitelesítők 


